
Zápis z mimořádného zasedání Akademického senátu Jihočeské univerzity 
v Českých Budějovicích ze dne 27. 1. 2012 

 
Přítomni (bez titulů) – Volek T., Hrubý R., Papež V., Petrách F., Bauer M., Halamová M., 
Veberová V., Poslušná B., Veselá M., Štumbauer J., Procházka M., Petr J., Heller Š., 
Günzel M., Okrouhlík J., Šmilauer P., Študent V., Vlašánková A., Kouřil J., Velíšek J., 
Másílko J., Štěch F., Veber T., Křenková E., Laibrt L., Šnorek V., Kotrbová K., Vejsada P., 
Kukačka V., Maršálek M., Vondruška J.  
 

 

Omluvení (bez titulů) - Pícha K., Dostálková I., Bláha M., Havelka M., Křišťan A., 
Hudáčková A., Martínek L., Čížková H., Líbalová K. 

 

 

Hosté: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D., prorektor pro vědu a výzkum, t.č. pověřený 
vedením JU; Mgr. Zdeněk Bezecný, Ph.D., poslanec PS PČR; prof. Ing. Miloslav Šoch, CSc., 
děkan ZF; doc. Ing. Ladislav Rolínek, Ph.D, děkan EF; prof. PaedDr. Vladimír Papoušek, 
CSc., děkan FF; Mgr. Michal Vančura, Ph.D., děkan PF; doc. Tomáš Machula, Ph.D., Th.D., 

děkan TF; Mgr. et Mgr. Ondřej Doskočil, Th.D., zástupce JU v předsednictvu RVŠ 
 

 

Mimořádné zasedání AS JU začalo ve 14.00. Při zahájení zasedání Akademického senátu JU 

bylo přítomno 21 senátorů, senát byl proto usnášeníschopný.  
 

 

Před schválením a projednáváním samotného programu zasedání AS JU byli schváleni: 

Skrutátoři: Halamová M., Veberová V. 
Zapisovatel: Študent V. 
Ověřovatelé zápisu: Vondruška J., Hrubý R. 
 

 
Pro navrhované skrutátory, zapisovatele a ověřovatele zápisu se vyslovilo 22 senátorů, nikdo 
se nezdržel, nikdo nebyl proti. 
 

 
Před schválením programu předseda AS JU Bauer M. navrhl změnu programu. Pro níže 
navrhovaný program hlasovalo 28 senátorů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel. 
 

 
1. bod programu – Rezignace L. Grubhoffera na členství v Akademickém senátu JU, přivítání 
nového člena AS JU 

2. bod programu – Zaujetí stanoviska k Věcnému záměru zákona o vysokých školách a 
Věcnému záměru zákona o finanční pomoci studentům (dále jen VZZVŠ a VZZFPS) 
3. bod programu  - Různé 

 

Projednávaný program: 

 
Ad 1. Předseda AS JU seznámil členy AS s rezignací prof. Grubhoffera  na pozici člena AS 
JU z důvodu jeho nedávného zvolení na post rektora JU. Pozici senátora za PřF zaujal Mgr. 

Jan Okrouhlík 

http://uhs.ff.jcu.cz/struktura-ustavu/bezecny
http://www.zsf.jcu.cz/Members/dosko?il/


 
Ad 2. - předseda AS JU Michal Bauer hovořil o chronologii jednání mezi zastupiteli 

akademické obce a MŠMT 

 

- zástupci JU v RVŠ Štěch a Doskočil představili prezentaci na téma věcné záměry 
zákonů o vysokých školách a finanční pomoci studentům 

 

-Mgr. Štěch pojednal o zasedání RVŠ a především pak o vystoupení náměstka ministra 
školství prof. Ivana Wilhelma 
 

-zástupci JU v RVŠ Doskočil a Štěch reprodukovali informace, které získali na RVŠ 
za pomoci tří prezentací od pana Hodulíka 

 
 - prof. Polívka pojednal o schůzce rektorů s vedením MŠMT 

 

- Mgr. Bezecný vyjádřil své názory na podobu VZZVŠ a VZZFPS a zároveň AS JU 
odkrývá některé „zákulisní“ informace, které přípravu těchto záměrů provázely  
 

 - senátor Heller informuje o zasedání Studentské komory Rady vysokých škol 
 

 - proběhla diskuse na téma VZZVŠ a VZZFPS 
 

- 2. bod programu ukončila diskuse nad podobou usnesení AS JU k VZZVŠ a 
VZZFPS 

 
- pro usnesení AS JU ze dne 27. 1. 2012 (na konci zápisu) hlasovalo 27 senátorů, 
nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel 
 

 
 

Ad 3. Ke třetímu bodu programu se nikdo nevyjádřil  
 

 
 

 

Zápis vyhotovil: Študent V.  
Zápis ověřili: Vondruška J., Hrubý R. 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 



 

 

Usnesení Akademického senátu Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích 
 

Akademický senát Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích protestuje proti 
způsobu projednání Věcného záměru zákona o vysokých školách a Věcného záměru zákona o 
finanční podpoře studentům, požaduje jejich stažení z projednávání ve Vládě ČR a obnovení 
seriozní diskuse o těchto věcných záměrech. AS JU současně vyjadřuje podporu členům 
akademické obce Univerzity Karlovy v Praze v jejich snaze zabránit přijetí obou věcných 
záměrů v předložené podobě. Navrhované věcné záměry jsou v dané podobě potenciálně 

nebezpečné, neboť vystavují vysoké školství vlivu netransparentních komerčních a 
politických zájmů, výrazně snižují pravomoci akademických senátů a samosprávu univerzit. 
Od navrhovaných změn nelze očekávat garanci zvyšování kvality terciárního vzdělávání. AS 
JU se proto připojuje i k rezoluci členů akademické obce UK ze dne 19. 1. 2012. 

 

Za nepřípustný považujeme způsob prosazování obou věcných záměrů ministrem 

školství, mládeže a tělovýchovy Mgr. Josefem Dobešem, a to navzdory odmítavému 
stanovisku většiny členů české akademické obce a její fundované argumentaci. Ohrazujeme 
se i proti jednání ministra Dobeše, který rektora UK prof. Václava Hampla veřejně obvinil  
z podněcování k nepokojům v akademické obci.  

 
 Akademický senát JU zorganizuje informativní setkání akademické obce JU k diskusi 

o aktuální situaci v českém vysokém školství.  
 

 
V Českých Budějovicích 27. ledna 2012 


